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Når vi vårt viktigaste klimatmål till 2030?
Den 12/12 2023 fick Kommunstyrelsen en avrapportering på hur progressen mot

målen beslutade i Klimat- och energiprogrammet för Linköpings kommun

2022-2023 (KEP) framskrider. Redovisningen väcker frågor som jag vill ställa till

ansvarigt kommunalråd.

Våra klimatmål i Linköping är satta i form av en viss utsläppsnivå ett visst år i

framtiden. Exempelvis: “År 2030 ska vi släppa ut 30 % av vad vi släppte ut 1990”.

Målet säger inget om vägen dit. Bakom dessa mål ligger antaganden i KEP som bland

annat säger att minskningstakten för utsläppen skall vara i enlighet med Parisavtalet,

det vill säga 15 % per år. Det enda som egentligen spelar roll är hur mycket koldioxid

det totalt finns i atmosfären, inte hur mycket vi släppte ut sista året. Det är de

sammanlagda utsläppen över tiden som avgör klimatutvecklingen, om detta råder

vetenskaplig konsensus.*

I en referens till KEP står det att Linköpings kommun från 2020 och framåt har en

total utsläppsbudget på 4,63 miljoner ton CO2-ekvivalenter. Enligt redovisningen på

KS så släppte vi år 2020 ut 0,81 miljoner ton CO2-ekvivalenter och år 2021 är

motsvarande siffra 0,80 miljoner ton CO2-ekvivalenter. Så vi har 2020-2021, dvs

redan för två år sedan, förbrukat 35 % av hela vår beslutade budget.

Man inser snabbt att varje dag som går utan kraftfulla åtgärder, går inte att jobba

ikapp senare. I Linköpings kommun har framstegen varit små – en minskning på

10 % i utsläpp från 1990 till 2021 enligt den senaste mätningen (då räknas inte alla

utsläpp med). År 2021 var dessutom Covid-effekten fortfarande påtaglig.

Om motsvarande situation rådde för en ekonomisk budget hade frågan varit högst

upp på agendan. Slutsatsen från redovisningen i Kommunstyrelsen är dock att man

“noterar informationen” - krismedvetenheten är smärtsamt frånvarande. Detta leder

till de följande två frågorna:

1. Som konsekvens av redovisningen, finns det nya kraftfulla åtgärder planerade

för att säkerställa att etappmålet 2030 nås och att budgeten inte

övertrasseras, eller anser ansvarigt kommunalråd att det räcker med att

notera rapporten?

2. Om svaret är ja på fråga 1), vilka är de planerade åtgärderna?



Predrag Pucar
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* https://www.britannica.com/science/global-warming/Surface-level-ozone-and-other-compounds,

https://news.un.org/en/story/2022/10/1129887,

https://news.climate.columbia.edu/2017/03/10/the-science-of-carbon-dioxide-and-climate/
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